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Organizatorii au esti-
mat, la finalul acțiunii de 
plantare, că au participat 
circa 1.000 de persoane 
care, prin gestul lor volun-
tar, au contribuit la reali-
zarea unei viitoare păduri-
parc de care se vor bucu-
ra generațiile de mâine. 
De altfel, în zona plantă-
rii de sâmbătă, se puteau 
observa alte mii de puieți 
(12.000) plantați în toam-
na anului trecut, care ”au 
intrat în vegetație”, după 
cum ne-a explicat Bogdan 
Mihalache, șeful Ocolului 
Silvic Brănești.

Primarul comunei Cer-
nica, Gelu Apostol, pre-
zent în teren pentru plan-
tare, ne-a declarat că deja 
zonele de alei ale pădurii-
parc au fost stabilite, îm-
pădurirea fiind o compo-
nentă importantă a pro-
iectului de care vor bene-
ficia toți cetățenii comu-
nei, ilfovenii și nu numai.

Cernica, un 
exemplu pentru 
județul Ilfov

Iar Hubert Thuma, 
pre ședintele Consiliului 

Ju de țean Ilfov, a apreci-
at Cernica drept un exem-
plu pentru întreg județul, 
pentru că, la fiecare plan-
tare, localnicii au răspuns 
cu entuziasm. ”Este vor-
ba despre puterea exem-
plului, despre cum pu-
tem schimba lucrurile în 
mai bine atunci când con-
struim împreună proiecte 
pentru oameni”, a com-
pletat acesta.

”Am participat ală-
turi de sute de volun-
tari, reprezentanți ai ad-
mi nistrației, colegi, pri-
marul comunei Cernica 
și alți aleși locali. Scopul 
acțiunii a fost să plantăm 
împreună 8.500 de puieți 
în zona Str. Veche din Bă-
lăceanca. (...) De la în-
ceputul acestui mandat, 
cu sprijinul președintelui 
CJ Ilfov, Hubert Thu-
ma, au avut loc mai mul-
te acțiuni de plantare, ca 
plan al creșterii spațiului 
verde, iar acest lucru va 
continua. Felicitări tutu-
ror celor care au partici-
pat la plantarea din Cer-
nica și tuturor celor ca-
re sunt voluntari la ast-
fel de activități! Cu fiecare 

arbore nou plantat în Il-
fov contribuim la un me-
diu mai curat și mai să-
nătos pentru noi toți. Îm-
preună suntem mai pu-
ternici și împreună putem 
face fapte bune!”, a adă-
ugat Ștefan Rădulescu, 
vicepreședintele CJI.

”Această inițiativă 
continuă eforturile în-
cepute în toamna anu-
lui trecut, când au fost 
plantate alte 2 hectare 
de vegetație, cu rezulta-
te promițătoare: peste 
90% din puieții plantați 
atunci au prins rădăcini. 
Sunt încântată de ast-
fel de proiecte, este unul 
dintre domeniile pe care 
președintele Hubert Thu-
ma își dorește foarte mult 
să-l punem în aplicare, 

să-l creștem cu responsa-
bilitate”, a declarat și Oli-
via Ana Ciobanu-Oprescu, 
arhitect șef CJ Ilfov.

Mihai Nicu, coordona-

tor proiecte Plantează în 
România, a vorbit despre 
”oameni faini care contri-
buie la o natură mai să-
nătoasă”, mulțumind or-

ganizatorilor, voluntarilor 
și colaboratorilor ”fără de 
care evenimente precum 
”Plantăm la Cernica” nu 
ar avea loc”.

eveniment

O nouă plantare în Ilfov. 
Un județ tot mai verde!

Încă 8.500 de puieţi plantaţi în 
viitoarea pădure-parc Cernica

Comuna Cernica s-a bucurat, sâmbăta 
trecută, de o nouă acțiune de plantare 
de puieți în zona viitoarei păduri-parc din 
Bălăceanca. Primăria comunei, Consiliul 
Județean Ilfov, Direcția Silvică Ilfov și Asociația 
Creștem România au pregătit pentru plantare 
alte 2,5 hectare de teren și peste 8.500 de 
puieți din speciile salcâm, frasin, pin, stejar, 
molid, sânger, castan, mesteacăn sau iasomie 
și, tot organizatorii, au pus la dispoziție apă, 
veste, mănuși și echipamente de lucru, toate 
fiind necesare pentru a planta copaci în mod 
corespunzător.

Carmen ISTRATE

În România, pădurile reprezintă 28% din suprafața totală a țării. Pe lângă a fi oaze 
de biodiversitate și liniște, pădurile sunt și o resursă importantă pentru societate. 
Asigură lemn pentru construcții și încălzire, protecție împotriva alunecărilor de 
teren și inundațiilor prin reglarea debitelor de apă din sol. Un alt rol important al 
pădurilor este abilitatea de a absorbi dioxidul de carbon din atmosferă, astfel 
încetinind efectul schimbărilor climatice. Potrivit Global Forest Watch, pădurile 
din România au absorbit între 2001 - 2022 între 69 - 73 tone de CO2 anual. Aceste 
cifre sunt, însă, în scădere, deoarece și pădurile sunt afectate de schimbările 
climatice. Din cauza valurilor extreme de căldură, a poluării, defrișărilor haotice, 
alterării calității solului și a infestațiilor cu dăunători care profită de climatul mai 
cald, rata de dezvoltare a pădurilor a început să scadă. În timp, continuarea acestui 
trend poate duce la creșterea gradului de deșertificare (în special în zona de S-V a 
țării), evenimente meteorologice extreme (inundații, avalanșe, alunecări de teren), 
pierderea de habitate și scăderea cantității de CO2 captate de păduri.
De aceea este nevoie de acțiuni de plantare, pentru a ne asigura că natura va avea 
un viitor armonios!

Natura are nevoie de viitor!


